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PROCES VERBAL 

al ședinței Autorității Teritoriale de Ordine Publică de pe lângă      

Consiliul General al Municipiului București                                              

din data de 25 iulie 2023, ora 10:00 

 

Ședința a avut loc la sediul Primăriei Municipiului București, B-dul 

Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, au participat 14 membri ai 

Autorității Teritoriale de Ordine Publică București (9 fizic și 5 online). 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună ziua! Mulțumesc pentru prezență, suntem în formulă completă, 

mai mulți membri prezenți fizic, o parte din colegi prezenți online din 

diverse motive, declar ședința deschisă. Există o propunere din partea 

mea de discutare a unui draft de protocol de colaborare între Polițiile 

Locale ale sectoarelor municipiului București, Direcția Generală de Poliție 

a Municipiului București, Poliția Locală a Municipiului București și dacă 

sunt și alte instituții pe care le considerăm relevante, și acelea, în același 

timp există și propuneri din partea colegilor: doamna Ostacie vine cu o 

propunere legată de clarificarea regimului trotuarelor pe care se poate 

parca, și există și o propunere de la domnul Moraru vizavi de Planul de 

măsuri și acțiuni de acoperire a riscurilor pe anul 2023 la nivelul 

municipiului București. Propunerea mea este să punem pe primele locuri 

aceste două puncte și Protocolul să-l discutăm la final, la punctul 3, deci 

pe primul loc chestiunea vizavi de trotuare, locul doi Planul de măsuri, și 

punctul 3 de pe ordinea de zi să fie cel referitor la Protocolul de colaborare 

între Polițiile Locale. Dacă sunt observații în legătură cu ordinea de zi 

propusă în acest fel? Ok! Atunci o să consider că a fost aprobată în 
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unanimitate, și începem cu primul punct: doamna Ostacie, dacă puteți să 

ne descrieți un pic situația la care vă gândiți, și care sunt nelămuririle!? 

Doamna Daniela Ostacie 

Bună ziua! Am adus în discuție problema trotuarelor pe care se 

poate parca, sunt trotuare într-adevăr foarte late unde spațiul permite asta, 

însă ca exemplu să dau Bulevardul Basarabia, Calea Moșilor, Șoseaua 

Mihai Bravu, Iancului, pe Iancului nu s-a mai blocat însă problema pe 

aceste trotuare este că circulă și pietonii și mașinile pentru a intra și a ieși 

din locurile de parcare, unele total nesemnalizate, deci aș putea spune 

ilegale fiindcă nu sunt marcate, însă altele sunt marcate ca și parcări de 

reședință și alocate de primărie, pentru a intra și a ieși din parcare, 

mașinile circulă pe trotuar și atunci în unele zone spațiul este atât de mic 

încât ca pieton trebuie să faci mereu loc acestor mașini, să te dai stânga-

dreapta, eu chiar am fost claxonată pe trotuar să mă mișc mai repede sau 

să mă dau din drumul meu, pe trotuar, repet și eram curioasă de 

legalitatea, de cadrul legal al acestor trotuare, ce poate fi îmbunătățit, ce 

poate fi schimbat, dacă ar fi mai bine să le păstrăm strict pentru pietoni, 

dacă ar fi bine să fie poate reduse, și nu știu jumătate trotuar și jumătate 

construite locuri de parcare, voiam să discutăm împreună despre acest 

lucru, este o problemă pe care am observat-o personal, au venit și 

comentarii din comunitatea noastră de părinți, și am observat-o des și pe 

grupurile de cetățeni, sunt grupuri de cetățeni în toate sectoarele și la fel, 

sunt video-uri, postări, adică e o problemă cu care nu mă confrunt doar 

eu. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Da, am constatat și eu că s-au făcut astfel de amenajări, de exemplu 

pe Șoseaua Olteniței s-au făcut parcări chiar cu barieră împărțit cu pietonii 

practic pe aceeași partea a drumului, pe trotuar, și pe partea de legalitate 
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poate ne poate ajuta domnul director Berechet și domnul director Rășică, 

dacă au cunoștință de cum au fost încadrate aceste parcări, pe partea 

cealaltă de cum să fie amenajate, aici cred că ține de Autoritatea Publică 

Locală, în speță Primăriile de sector acolo unde au în administrare 

drumurile respective sau Primăria Municipiului București pentru 

bulevardele mari, și acolo unde circulă mijloacele de transport în comun.  

Doamna Daniela Ostacie 

Da, majoritatea sunt pe bulevardele mari ce țin de PMB din câte am 

observat. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Ok! Înainte să-i dau cuvântul domnului director Berechet, dacă sunt 

alte observații din partea colegilor vizavi de problematica asta? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Sunt domnule președinte, dar lăsați-l mai întâi pe domnul Rășică să 

vă explice regimul acestor lucruri. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Domnul Berechet, vă rog! 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

La nivelul Poliției Capitalei au fost mai multe semnalări de la cetățeni, 

cu prioritate din sectorul 2, și exact ce a menționat și doamna, bulevardul 

Basarabiei. Noi am aplicat 3 sancțiuni contravenționale, însă ce e cel mai 

important, nu numai că aplici o sancțiune către Primăria Sectorului 2, am 

făcut o corespondență în acest sens să semnalăm această situație, mai 

mult am solicitat  și o întâlnire la nivelul Administrației Domeniului Public 

sector 2 pentru a discuta această problematică. Am primit garanțiile chiar 

la începutul lunii iunie că vor întocmi noi planuri de situație și noi acorduri, 
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astfel încât să intre cu parcările în legalitate, din punctul nostru de vedere 

nu este în regulă însă ține total de administratorul autorității locale. 

Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Adică dacă s-ar face o separare clară între locurile de parcare și 

practic spațiul pentru pietoni, cum de exemplu s-a făcut pe bulevardul 

Unirii, într-o oarecare măsură pe șoseaua Olteniței, din punctul 

dumneavoastră de vedere ar fi mai clar, nu? 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Vă pot da citire la articolul 144 alineatul 1: „administratorul drumului 

public este obligat să delimiteze și să semnalizeze corespunzător 

sectoarele de drum public unde este interzisă oprirea sau staționarea 

vehiculelor”, alineatul 2: „ administratorul drumului public poate amenaja 

pe anumite zone ale trotuarului, cu avizul poliției rutiere, spații destinate 

opririi sau staționării vehiculelor, marcate și semnalizate corespunzător. 

Amenajările se pot executa numai dacă: a) se respectă culoarul destinat 

circulației pietonilor, stabilit potrivit normativelor în vigoare, care nu poate 

fi mai mic de 1m lățime; b) poziționarea vehiculelor în parcare nu 

stânjenește circulație pe prima bandă sau pe pistele amenajate.” 

Art. 144 alineat 3: „ nu se pot amenaja parcări pentru autovehicule, 

pe trotuar, la mai puțin de 10 m de intersecții, stații ale mijloacelor de 

transport în comun sau treceri pentru pietoni”.  

Doamna Daniela Ostacie 

Pe șoseaua Mihai Bravu sunt și marcate ca parcări de reședință, 

deci bănuiesc că acolo au avut și acordul poliției sau cum? 
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Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Ei au mers cu o dezvoltare pe această zonă ce înseamnă locuri de 

parcare, unde noi de la început am sancționat. 

Domnul colonel Irinel Precup 

În toate țările europene, tot ceea ce înseamnă salvare și intervenție 

în situații de urgență, inclusiv incendii, acolo când vine autospeciala de 

intervenție se amplasează cât mai aproape de clădirea care este în 

incendiu pentru salvarea unei persoane, și ne este foarte greu câteodată, 

plus că au și bariere nu avem cum să intrăm acolo, dacă vă uitați la unele 

filme și ați văzut că efectiv pompierii trag furtunul prin geamurile 

autoturismelor care sunt parcate, păi noi dacă facem chestia asta o să 

plătesc despăgubiri o grămadă, bine, există și răspundere penală dacă e 

spartă o mașină sau un geam de la o mașină, dar trebuie să rezolvăm 

problema intervenției în situații de urgență, câteodată noi ne hazardăm în 

a intervenii repede, dar fără să avem succesul necesar răspunsului, deci 

trebuie să avem în vedere și lucrurile astea când se fac acele parcări sau 

când sunt cu bariere ar trebui cumva să avem acces foarte rapid la bariera 

respectivă să putem intra în zona de risc. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Pentru informarea colegilor, domnul care tocmai a vorbit este 

domnul colonel Precup de la Inspectoratul pentru Situații de Urgență, a 

fost invitat de doamna subprefect pentru a ne prezenta Planul de Analiză 

și Acoperire a Riscurilor la nivelul municipiului București. 

Doamna subprefect Diana Artene 

Și după aprobarea noii hotărâri de Consiliu General privind 

componența va fi membru de drept al acestei comisii. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Din partea ISUBIF, într-adevăr, și este adevărat că trebuie să avem 

în vedere și partea aceasta de intervenții, dar aici discutăm în primul rând 

de ce se întâmplă zi de zi cu toți care folosesc respectivul spațiu. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Eu am vrut să aduc în vedere și lucrul acesta pentru că e important, 

și trebuie să rezolvăm problema asta. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Cu siguranță cred că atunci când ajunge respectivul spațiu la avizare 

la Brigada Rutieră, iau în considerare inclusiv acest aspect, cred că este 

cineva din partea Inspectoratului pentru Situații de Urgență care intervine 

dacă este cazul. Deci, practic, concluzia ar putea să fie momentan pentru 

spațiile acestea că nu sunt avizate de către Brigada Rutieră și că ce 

trebuie să se întâmple este să se avizeze, înțeleg că au fost discuții între 

Poliția Capitalei și ADP sector 2. Vi s-a avansat și un termen de rezolvare 

a problemei? Cât mai curând.. Am înțeles că și domnul Moraru dorea să 

intervină pe subiect, domnul Moraru ne auziți?  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, bună ziua! Acum sunt mai multe lucruri de discutat, eu nu am 

înțeles exact de la ce pleacă colega noastră când ridică această problemă 

pentru că sunt mai multe lucruri, în primul rând aș vrea să ne spună cineva 

de la poliție, eu știu că dacă circuli cu bicicleta pe trotuar îți iei amendă. E 

adevărat, sau nu e adevărat? Nu ai voie să circuli cu bicicleta pe trotuar. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dacă nu este amenajată o pistă de biciclete.... 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am spus pe trotuar nu pe pista de bicicletă amenajată pe trotuar 

care, oricum și aia e ilegală.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, am vrut să clarific! Și nu știu dacă e ilegal cât ar trebui să fie de 

o anumită dimensiune și separată de alte elemente de pe trotuar.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Deci, din nou, nu știu dacă cineva de la Poliția Națională sau Poliția 

Locală poate să-mi răspundă, nu e o întrebare capcană, voiam să 

clarificăm. 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Da, așa este! Confirm! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Deci e ilegal! Mulțumesc, mulțumesc domnul Berechet. Culmea e că 

eu am văzut, umblu foarte mult prin țară și am văzut Poliții Locale, domnul 

Rășică de prin alte municipii care cel puțin admonestează dacă nu dau și 

amenzi celor care merg cu bicicleta pe trotuar. În București, cred că efectiv 

am face o revoluție dacă Poliția Locală s-ar apuca să admonesteze sau 

să dea amenzi. Admonestatul este un fel de avertizare verbală, deci să nu 

ajungem la amendă să nu mai circule pe trotuar. Bucureșteanul e obișnuit 

să meargă cu bicicleta pe trotuar, e „dreptul lui”, dar repet în alte municipii 

reședință de prin țară lucrul ăsta e înțeles foarte clar: cu bicicleta se merge 

pe stradă, nu pe trotuar. Nu vreau să mă îndepărtez, de ce spun asta, prin 

urmare dacă cu bicicleta nu ai voie pe trotuar, întrebarea mea, din nou la 

dumneavoastră domnule Berechet este:  cu mașina ai voie pe trotuar să 

circuli?  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Dacă nu e permis cu bicicleta, e permis cu mașina!? 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Este interzis, asta am și transmis! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Din nou, doar dacă nu este marcat ca atare, că nu știu să zicem că 

poate au parcare interioară în cadrul unui bloc și ca să ieși în drumul public 

trebuie să intersectezi o bucată de trotuar, să zicem nu știu de câțiva metri, 

dar ăla se poate marca ca atare, deci cred că până la urmă e o problemă 

de voință în primul rând a administrației locale, și a executivului, nu atât a 

noastră la nivelul ATOP-ului, și dacă primarul își dorește lucrul ăsta cred 

că poate să convingă și poliția, sau cele două poliții să înceapă și își facă 

treaba pe zona asta, și să transmitem un semnal că vrem o țară ca afară, 

da, până atunci asta este, fiecare parcăm sau mergem cu mașina pe unde 

ne dorim. A doua observație: acolo unde există amenajate parcări de 

reședință prin redimensionarea trotuarelor sau a micilor spații verzi care 

au fost restrânse pentru a acomoda mașini, eu cred că e problemă 

doamna Ostacie de bun simț și aș vrea să fac o altă comparație: când 

mergeți la orice supermarket sau la mall, în foarte puține dintre ele sunt 

amenajate trotuare, spațiul prin care circulă și mașinile, circulă și omul cu 

căruțul de la supermarket, da, adică și în principiul la bunul simț ne facem 

loc și când suntem pe picioarele noastre cu căruțul și după aia când ne 

suim în mașină. Deci, eu nu văd o problemă în asta, asta ține mai degrabă 

de un bun simț, dacă cineva trebuie să parcurgă o bucată de trotuar să nu 

înceapă să claxoneze un pieton că nu se dă la o parte, și nici pietonul să 

nu fie un încăpățânat să spună ”domnule, eu sunt pe trotuar prin urmare 
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așteaptă trei minute până ajung eu în capătul trotuarului ca să mergi și tu 

cu mașina!”. 

Doamna Daniela Ostacie 

Dacă îmi permiteți să intervin? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Sigur că da! 

Doamna Daniela Ostacie 

Într-adevăr este de bun simț, însă problema pe care o văd este că 

în anumite zone efectiv nu este loc, deci este mașina care intră pe trotuar 

ca să poată intra în locul de parcare, ocupă absolut tot locul între bloc și 

magazin și celelalte mașini parcate, adică cu un cărucior cu un copil mai 

greu te strecori, nu ai unde uneori să te strecori, decât așa foarte greu. 

Într-adevăr pe trotuarele mari, cum este bulevardul Basarabia dacă 

acolo s-ar amenaja ai suficient spațiu și de pietoni, și de mașini într-un caz 

extrem, dar sunt zone, am trimis și poze, nu știu dacă se observă în unele 

dintre ele în care efectiv nu ai loc unde să te dai, aici mi se pare într-adevăr 

problematic. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu înțeleg, dar acolo vorbim de un alt aspect, vorbim de mașinile 

parcate pe trotuar abuziv, eventual așa în spic cu două roți suite pe 

trotuar... 

Doamna Daniela Ostacie 

Nu, nu, nu, chiar sunt parcări amenajate, deci pe Mihai Bravu, pe 

Iancului sau pe Pantelimon am trimis o poză, o pot retrimite imediat, deci 
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pe Pantelimon chiar așa sunt, parcă e marcaj de la primărie și o mașină 

care intră și ocupă tot spațiul și atât s-a putut. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Putem să mergem într-o zi la fața locului, eu mă ofer, să ne lămurim 

și cu situația drumului că în mod normal ar trebui să fie la Primăria 

Capitalei, dar nu uitați că noi avem o tradiție, și actualul primar o practică 

cu foarte mare bucurie, transferă tot felul de străzi importante către 

primăriile de sector, care după aia își fac de cap în acele locuri, da? Nu 

știu poate așa o fi amenajat de ce primar o fi acolo, pe de altă parte putem 

să discutăm lucrul ăsta și cu Poliția Română care știu că poate să dea 

amenzi pentru administratorii drumurilor în anumite condiții, eu nu am vrut 

să mai ridic și acest aspect la alte ședințe, că știți, poliția poate să dea 

amenzi administratorilor drumului, în general lucrul ăsta nu se face că nu 

e frumos ca domnul Berechet să vină să..... 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Nu, nu vă contrazic aici, să știți! Avem un număr impresionant de 

sancțiuni aplicate, mai mult de la an la an creștem numărul acestora. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Să ne dați și nouă dacă puteți, nu aș vrea să vă pun la treabă, dacă 

aveți cumva ..... 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Da, da avem în sensul acesta! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Ca să înțelegem și noi de ce suntem indisciplinați, că vedeți aici nu 

e vorba numai să vă luăm noi pe dumneavoastră la rost, ci și să ne luați 

dumneavoastră pe noi la rost că nu ne facem treaba.  
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Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

La următoarea ședință o să aveți și cifra exactă. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Și nu știu dacă pentru genul ăsta de reamenajări, chiar dacă la un 

moment dat ne-ați dat avizul și s-a făcut, puteți să mai reveniți cu amenzi 

pentru că circulația în zona respectivă este groaznică, pietonală mă refer, 

dacă pentru asta aveți bază să dați amendă pentru lucru ăsta, și revenind 

la doamna Ostacie ce putem noi să facem dacă situația particulară acolo 

este de așa natură, este să luăm înapoi de la sectorul respectiv care își 

bate joc de o asemenea stradă și un asemenea trotuar, să luăm strada 

înapoi la Primăria Capitalei. Sigur, dumneavoastră trebuie să înțelegeți că 

primarul de sector sau primarul general își doresc să fie realeși și că dacă 

se desființează parcarea aia șansa lor scade să mai fie realeși. Părerea 

mea am discutat-o în atâtea contexte și training-uri de politici publice pe 

care le tot fac este că cine își ia mașină e responsabilitatea lui să aibă și 

loc de parcare, nu trebuie să îți facă administrația loc de parcare, da? Una 

dintre replicile mele cu cei mai îndărătnici care consideră că e treaba 

primarului să-ți facă un loc de parcare e replica următoare: dar dacă îți iei 

cal trebuie să îmi facă primăria grajd? Deci este treaba ta, ți-ai luat mașină 

este treaba ta dacă ai unde să îți pui mașina, dacă nu ai unde să ți-o pui, 

nu ți-o iei. Și ultima observație, apropo de măsuri și de politici publice noi 

am început din nou să trasăm dungi pe trotuare sau pe carosabil și să 

cerem mulți bani pe parcare, există un fenomen foarte important de 

împingere a acestor mașini în străzile secundare tocmai în dorința 

bucureșteanului de a nu plăti parcarea acolo unde este trasată și 

amendată dacă nu plătești parcarea și intrarea cu mașinile și îngrămădirea 

lor pe străzile secundare unde se blochează absolut de tot trotuarele, 

repet pentru că acolo nu sunt trasate locuri de parcare și nu se plătește 
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parcarea. Deci, atâta timp cât noi nu reușim să ne civilizăm ca oraș cu 

totul, ideea asta că punem 5, 10 lei parcarea pe oră este una din punctul 

meu de vedere, chiar dacă trebuie să mă refer și la colegi de-ai mei, 

stupidă.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, domnul Moraru, dar care e soluția că înțeleg că aveți această 

problemă, dar dacă nici nu trasăm parcări până amenajăm toate străduțele 

secundare, sau invers trasăm parcări și treptat amenajăm străduțe 

secundare, dacă niciuna din aceste soluții nu sunt bune, care ar fi? Să 

lăsăm complet la liber parcarea?  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Asta e o discuție mai complexă și nu cred că avem timp.... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu înțeleg ce legătură are cu subiectul pe care îl discutam!? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Ce legătură are ce? Mașinile parcate care blochează trotuarele 

pentru că au intrat pe străzi secundare pentru că să zicem pe Mihai Bravu 

sau în zona centrală, sau pe lângă primărie parcările sunt cu plată. Ce nu 

înțelegeți?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, legătura între parcarea cu plată, reamenajarea străduțelor astfel 

încât să nu se parcheze pe trotuare și problema ridicată de doamna 

Ostacie pe bulevardele mari cu trotuarele late unde circulă și pietoni sunt 

și mașini parcate.  
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

V-am spus că pe lângă marile bulevarde unde mai nou se plătește, 

pe străzile secundare a apărut acest fenomen al blocării trotuarelor de 

către șoferii care nu doresc să parcheze mașina pe marile artere unde 

trebuie să plătească. Ce nu înțelegeți? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am înțeles! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Despre rezolvare, când o să mă alegeți pe mine primar sau 

viceprimar care are în răspundere lucrul ăsta o să vă spun care sunt 

soluțiile, între timp aveți niște responsabili pe zona asta.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am înțeles! Bun, și atunci din partea ATOP-ului să facem o adresă 

către responsabili în legătură cu acest aspect, că de exemplu în legătură 

cu problema menționată de doamna Ostacie am putea să transmitem 

către Primăria sectorului 2 că acolo ați identificat problemele în zona 

sectorului 2 și ADP sector 2, o adresă în care să scoatem în vedere fix 

reglementarea menționată de domnul Berechet, art. 144 menționând și 

aspecte de intervenție pentru situații de urgență menționate de domnul 

colonel Precup, și măcar asta putem face în calitate de autoritate, mai mult 

decât atât am putea să abordăm și partea cealaltă adică să abordăm și să 

scriem Companiei de Parking sau Primăriei Municipiului București să nu 

amenajeze într-o anumită zonă parcări cu plata dacă nu au reamenajat 

sectoarele străzile secundare. 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Asta este o discuție în sine. Atenție, eu nu o să îmi doresc niciodată 

să candidez în locul primarului, dar atenție primarul se pregătește de trei 

mandate să fie primar, mă gândeam că are niște soluții, sau măcar niște 

puncte de vedere pe subiectul ăsta, asta e problema că nu l-am auzit să 

se exprime pe tema asta.  

Doamna subprefect Diana Artene 

Depășim momentul politic, dacă îmi permiteți și mie așa cum am 

văzut eu aceste poze pe care le-a postat doamna Ostacie, evident că 

aceste parcări sunt amenajate în mod nelegal ascultând și textul de lege 

pe care l-a citit domnul Berechet un pic mai devreme, deci accesul din 

câte am reținut și cred că am reținut bine pentru acestea, se poate practic 

amenaja parcare pe trotuar, dar accesul se face din carosabil nu dinspre 

magazin, prin urmare nu văd absolut nicio problemă dacă din partea 

ATOP am face inclusiv o astfel de adresă către sectorul 2 că aici am 

descoperit lucrurile dar asta nu înseamnă că nu sunt și în celelalte, inclusiv 

către Primarul General și către Compania de Parking să aibă în vedere 

nelegalitatea amenajării unor astfel de parcări cu încălcarea prevederilor 

respective, și dacă am reținut eu bine e vorba de o lege, abuzul în serviciu 

există și acolo.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Cred că asta poate să fie concluzia discuției, să facem aceste adrese 

pentru că Poliția Capitalei își face treaba în limitele competențelor sale și 

alte instituții care au atribuții pe acest aspect nu cred că mai sunt ca să ne 

adresăm și lor. 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Doar o secundă, domnule președinte! Voiam să mai adaug la ce 

spunea doamna Artene, doamna prefect și să întăresc lucrul ăsta, nu 

numai primarul de sector ci și primarul general pentru că aceea e o arteră 

care cu siguranță a fost cedată de Primăria Capitalei către Primăria de 

sector, și eu cred că trebuie să-i atragem atenția și primarului general și 

dacă nu avem o reacție din partea Primăriilor de sector, primarul general 

ar trebui să inițieze un proiect de hotărâre de consiliu prin care să preluăm 

înapoi la Primăria Capitalei acea arteră, dacă primarul de sector este 

îndărătnic și nu înțelege că a făcut o parcare ilegală, că înțeleg că aproape 

am concluzionat lucrul ăsta.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

O să transmitem și către primarul general și către Administrația 

Străzilor care practic e instituția din subordine care s-ar ocupa de aceste 

aspecte. Domnul Berechet spune că are cifra cu privire la ...... 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Pentru anul acesta administratorului străzilor i-au fost aplicate un 

număr de 12 sancțiuni, iar primăriilor de sector 13 sancțiuni.  Bineînțeles, 

mergem cu niște măsuri de remediere dacă nu sunt rezolvate, atunci 

trecem la aplicarea sancțiuni.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu știu dacă aveți informația asta, dar probabil sancțiunile au fost 

date ca urmare a unor reclamații, solicitări nu neapărat proactiv că ați mers 

dumneavoastră pe stradă.  
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Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Vizavi de avizare: la noi se vine cu un proiect, noi îl avizăm dacă 

respectă întru totul cadrul legal pe ce înseamnă o parcare, așa cum am 

dat citire articolului din lege, după care chiar dacă a fost avizat de către 

noi însă în fapt lucrarea este cu totul altfel decât cea avizată de noi, evident 

măsura noastră este cea de sancțiune contravențională. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am înțeles, mulțumesc! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul președinte doar o replică scurtă la numărul de sancțiuni: mi 

se par puține domnul Berechet, numai eu am întâlnit personal anul acesta 

într-o vulcanizare o mașină de poliție cu două roți tăiate într-o groapă a 

Primăriei Capitalei și chiar râdem cu ei și le spuneam să vedem dacă o să 

le dați amendă pentru gropile alea care v-au tăiat cauciucurile. 

Domnul chestor de poliție Bogdan Berechet 

Nu am cunoștință de cauciuc tăiat în groapă și auzeam, cu siguranță,  

o fi fost Poliția Locală și ați făcut confuzie. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Săracii erau de la ordine publică, nu erau de la circulație e adevărat.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și poate erau pe o stradă secundară în subordinea sectoarelor 

gropile respective. Bun, asta e concluzia o să formulăm acele adrese și 

trimitem, între timp dacă mai sunt alte zone, vă gândiți, le identificați, vă 

plimbați pur și simplu zilele acestea prin oraș și observați lucrurile acestea, 
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puteți să ne indicați, dar o să facem din oficiu către toate primăriile și 

instituțiile cu atribuții. 

Doamna Maria Andreescu 

Aș vrea să intervin și eu, vă rog!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, vă rog doamna Andreescu! 

Doamna Maria Andreescu 

Senzația mea este că propunerea doamnei Ostacie a fost legată mai 

degrabă de protecția pietonilor și a copiilor în fața unor șoferi indisciplinați, 

aici i-aș adăuga și pe bicicliștii pe care i-a menționat domnul Moraru, și 

cred că Poliția Locală ar putea să sancționeze comportamentul agresiv al 

unor șoferi sau al unor bicicliști pentru că într-adevăr dacă mă pun în 

situația unei femei cu copilul în căruț, sau a unui copil care vine de la 

școală, dacă mergi civilizat pe trotuar pe unde te-a învățat mama ta dacă 

ai bunul simț, dacă te claxonează cineva din neant pe trotuar este o 

problemă, deci cred că într-un fel această situație ar trebui semnalată și 

către polițiile locale, deci cred că trebuie acționat și în acest sens.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, aveți perfectă dreptate în formularea din adresă o să facem 

referire la drepturile pietonilor, la cum sunt afectați pietonii cei care merg 

pe jos pe trotuar pentru că trotuarul este în primul rând pentru pietoni, o 

să punem accentul pe persoane, nu pe mașini.  

Doamna Daniela Ostacie 

Și noi din partea cetățenilor îi putem încuraja să facă cât mai multe 

sesizări în zone de acest gen, că atunci vor merge în control și e posibil 

să aplice sancțiuni.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Sigur, asta puteți să transmiteți în comunitățile unde sunteți activă. 

Doamna Daniela Ostacie 

Puteți amenda de mai multe ori aceeași problemă? De exemplu pe 

bulevardul Basarabia se întâmplă foarte multe evenimente sportive: înot, 

fotbal și toți părinții vin cu mașinile și e o forfotă...deci putem! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc. Atunci trecem la următorul punct de pe ordinea de 

zi, respectiv Planul de Analiză și Acoperire a riscurilor al Municipiului 

București pentru anul 2023. Chiar există un proiect de hotărâre pentru 

aprobarea acestuia pe ordinea de zi a ședinței Consiliului General de 

vineri, ce nu am observat în documentația atașată este planul în sine, 

motivul invocat este că are peste 350 de pagini și scanarea acestuia ar 

presupune peste 25 mb și nu ar ajunge pe e-mail, nu știu dacă ar putea 

să fie pe site-ul PMB unde sunt toate proiectele de hotărâre, înțeleg că 

este în format fizic la Direcția Asistență Tehnică și Juridică a Consiliului 

General, și de asemenea există în format fizic și aici alături de noi la 

domnul colonel Precup să putem să îl consultăm pentru cei care sunt 

prezenți la sfârșitul ședinței, și o să vorbesc la DATJ să vedem dacă totuși 

nu ar putea să îl scaneze și să îl urce pe site că ar trebui să îl putem 

consulta. Astfel că îi dau cuvântul domnului colonel..... 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul președinte, o secundă până la domnul colonel, noi avem o 

problemă la cap dacă cineva spune că nu se poate urca. Nu am înțeles 

pentru noi la comisie, sau și pentru plen? 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Pentru plen în documentația atașată ordinii de zi de pe site-ul PMB.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Să înțeleg că executivul și domnul primar ne propune să adoptăm 

un plan pe care noi nu putem să îl citim, cumva? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu electronic, fizic la sediul primăriei.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

La bibliotecă. Am înțeles. Din nou spun că e problemă de cap, fiică- 

mea cred că poate să o rezolve, deși ea este încă la pregătitoare o să 

spună: „tati, împarte-l în patru părți și scanează câte 80 de pagini, pe rând, 

nu 300 deodată, da?”. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Aveți dreptate domnul Moraru, e normal să avem documentele 

complete și lizibile.  

Doamna subprefect Diana Artene 

E obligatoriu, nu normal! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Cum să votez ceva ce eu nu am luat la cunoștință? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Tocmai de aceea pentru că acum am observat și eu acest lucru după 

ședință o să merg la DATJ să vedem cum putem să rezolvăm această 

problemă. 

 



20 
 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Vă ajută fiica mea, repet, dacă nu vă descurcați. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Personal mă descurc, sper ca DATJ-ul să înțeleagă ce solicit. 

Domnul colonel dacă doriți să veniți la prezidiu. 

Domnul colonel Irinel Precup  

O să fiu foarte scurt ca să înțelegeți noțiunea de plan de analiză și 

acoperire a riscurilor. Dacă ne uităm la cum se denumește el, se referă la 

două lucruri importante: analizarea riscurilor din municipiul București și 

acoperirea lor. Cum facem acoperirea acestor lucruri e foarte simplu: cu 

diverse instituții care pot să acopere în momentul în care s-ar produce un 

risc în municipiul București, să acopere prin răspuns, acțiune de 

intervenție. Bineînțeles că la nivelul municipiului București, eu sunt și 

profesor universitar la Universitatea București și chiar susțin în prelegeri 

pe analiza riscurilor în general, nu numai de la noi cât și în afara granițelor 

țării, analiza riscurilor în municipiul București e foarte simplă pentru că 

riscurile sunt limitate la zona urbană și vă dați seama că principalul risc pe 

care putem să îl evaluăm este riscul de cutremur, sunt câteva cercetări și 

noi am luat în Planul de analiză și acoperire a riscurilor cercetări făcute de 

Institutul de Fizică a Pământului prin domnul Toma și subsemnatul, care 

am făcut niște cercetări pe domeniul anumitor mișcări seismice și făcând 

referire și la clădiri dar și la instituții publice dar și la operatorii economici 

care au să zicem substanțe periculoase în producția pe care o desfășoară 

respectivul operator economic, deci în afară de cutremur care reprezintă 

un punct important în Planul de analiză și acoperire a riscurilor am mai 

discutat despre inundații, despre incendii și mai puțin despre alunecări de 

teren, dar și despre accidentele care pot să apară pe substanțe 
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periculoase. Aceste trei sau patru riscuri sunt analizate în Planul de 

analiză și acoperire a riscurilor. Acoperirea acestor riscuri se face prin 

intervenția anumitor instituții, și aici vorbim de instituțiile care conform legii 

trebuie să intervină în primă instanță, mă refer la Inspectoratul pentru 

Situații de Urgență, Primăria Municipiului București prin resursele pe care 

le are Direcția Generală de Jandarmi a Municipiului București, Direcția 

Generală de Poliție a Municipiului București și alte instituții cu care se 

cooperează în astfel de situații. În plan sunt date exact atribuții și modul 

de acțiune fiecărei instituții în parte. Tot în plan sunt cuprinse și 

principalele resurse umane, financiare și materiale care sunt la dispoziția 

răspunsului, la dispoziția intervenției în general. Bun, dacă 

dumneavoastră aveți întrebări punctuale, aș putea, de exemplu să vă 

povestesc că există trei scenarii pe incendiu, există niște baze 

operaționale unde noi aducem în afară de intervenția propriu-zisă pe care 

o executăm noi, Inspectoratul pentru Situații de Urgență din București, noi 

avem și o concepție la nivel național și am format trei baze operaționale 

unde primim forțe și mijloace din afara Bucureștiului, unele din județele 

limitrofe, altele din județele mai îndepărtate care nu sunt afectate de 

cutremur, vă dați seama, este vorba de o bază de operație la Ciolpani, 

județul Ilfov, una la Romexpo și alta undeva la o unitate din subordinea 

Inspectoratului pentru Situații de Urgență undeva la Gara Cățelu, în 

apropiere de Cora Pantelimon, deci noi acolo avem niște baze 

operaționale de unde aducem forțe din afară și intervenim dacă cutremurul 

să zicem depășește forța de răspuns a mijloacelor si a resurselor din 

municipiul București. Bineînțeles pe inundații la fel, avem câteva baraje în 

București, care la fel, ele sunt evaluate fiecare și am făcut o analiză pentru 

fiecare baraj, de exemplu dacă mă refer la barajul Lacul Morii acolo la fel 

sunt două scenarii importante: unul se referă la alunecarea barajului de 

beton, plus formarea unei breșe care este scenariul cel mai defavorabil, 
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sau un scenariu mai favorabil cum ar fi doar o breșă în scenariul numărul 

doi, acel scenariu numărul unu l-am împărțit în alte trei scenarii, i-am făcut 

niște studii, chiar am participat la aceste studii cu privire la inundarea în 

aval de baraj, să zicem nivelul apei s-ar putea ridica la 1m-1,5 m de 

exemplu în primul scenariu, iar în al doilea cam aproximativ 1m, deci 

undeva în aval de baraj. Sunt lucruri care sunt trecute în acest plan pe 

care le puteți studia și le puteți aborda, sau dacă sunt întrebări eu o să 

particip și la ședința de Consiliul General și aș putea să răspund la 

întrebări. La momentul acesta Inspectoratul pentru Situații de Urgență 

București-Ilfov are resursele necesare cel puțin pentru prima intervenție, 

în ambele situații, adică situațiile astea mai complexe de cutremur sau 

inundații. Ultimele achiziții de echipamente ne aduce în prim planul 

activităților noastre pe îmbunătățirea resurselor umane și materiale pe 

care în ultimii ani de zile le-am pus la punct. O altă abordare se referă la 

analiza riscului de incendiu și știți foarte bine că incendiile în București se 

referă în principal, în afară de câteva obiective economice care sunt destul 

de complexe, la incendii în zona locuințelor și ați văzut că în scenariul pe 

care l-am propus noi era în locuințele unifamiliale unde apar mai des 

incendii decât la blocuri, pentru că la blocuri fiind de beton focul nu se 

propagă cu repeziciune și atunci pentru că avem și numărul de forțe 

necesare ca să intervenim rapid și ajungem destul de repede astfel încât 

să izolăm incendiul și să reușim să îl stingem. O altă problematică aici, 

avem și pe centrele comerciale și discuția este pe evacuarea utilizatorilor 

din centrele comerciale, am avut un incendiu destul de complex acum 

șapte-opt ani, cât au trecut de la incendiul de la Colectiv, în astfel de zone 

de restaurante sau cluburi unde într-adevăr incendiile aici sunt date, să 

zicem de scurtarea sau îngustarea căilor de evacuare pentru utilizatori și 

bineînțeles apar probleme mai mult de, știu eu, nu neapărat de afectare a 

cetățenilor din incendiu, ci afectarea în momentul în care se înghesuie pe 
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căile de evacuare, și finalizez cu analiza riscului chimic și radiologic, 

radiologic mai puțin că aici pe linie radiologică, într-adevăr noi am avut 

lângă București, Institutul de Fizică și Inginerie Nucleară Horia Hulubei și 

avem un reactor nuclear, el a fost dezactivat și a fost mutat de acolo tot 

ceea ce înseamnă parte de combustibil nuclear, și, deci nu ar mai fi o 

problemă decât în situația în care s-ar fura o sursă, dar e puțin probabil, și 

accidentul chimic, avem câteva, mai ales în sectorul 3 avem Izovolta mă 

gândesc aici, un operator economic care folosește substanțe chimice cu 

implicații în accidente majore, dar așa cum știți este scris în directiva 

SEVESO III a Comunității Europene, dar aici sunt toate măsurile atât de 

operator economic, cât și de Inspectoratul pentru Situații de Urgență 

pentru a intervenii cu celeritate în momentul când apare un astfel de 

accident. Toate aceste lucruri sunt precizate în Planul de analiză și 

acoperire a riscurilor, aveți și anexe în care sunt prezentate resursele, cam 

atât, dacă dumneavoastră aveți întrebări pe zona asta. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Înainte să luăm întrebări pentru domnul colonel, dacă se poate și nu 

durează prea mult să ne spuneți capitolele principale ale planului ca să 

înțelegem puțin structura. 

Domnul colonel Irinel Precup  

Structura Planului cuprinde: Capitolul 1 – Dispoziții generale cu 

secțiunea 1: Dispoziții, scop, obiective; 

Secțiunea 2: Responsabilități privind analiza și acoperirea riscurilor, 

acte normative de referință, structuri organizatorice implicate, 

responsabilități ale organismelor și autorităților cu atribuții în domeniu; 

Capitolul II – Caracteristicile unității administrativ-teritoriale; 

Secțiunea 1: Amplasarea geografică și relief; 
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Secțiunea 2: Caracteristicile climatice; 

Secțiunea 3: Rețea hidrografică; 

Secțiunea 4: Populația, căile de transport și dezvoltare economică, 

infrastructură locală, specificul regional al zonei; 

Capitolul III – Analiza riscurilor generatoare de situații de urgență, 

unde avem analiza riscurilor naturale, analiza riscurilor tehnologice, 

biologice, riscuri de incendiu, riscuri sociale, alte tipuri de riscuri; 

Capitolul IV – Acoperirea riscurilor, concepția desfășurării acțiunilor 

de protecție și intervenție, etapele de realizare a acțiunilor, fazele de 

urgență ale acțiunilor, acțiune de protecție, intervenție, instruire, realizarea 

circuitelor informațional, decizional și de cooperare; 

Capitolul V – Resurse umane, materiale și financiare; 

Capitolul VI – Logistica acțiunilor de intervenție . 

Cam aceasta este structura cadru a acestui plan.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc mult! Acum întrebări pentru domnul colonel. Dacă nu 

sunt din partea colegilor am eu câteva.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Sunt domnule președinte că doar eu l-am propus și l-am și citit pe 

aici, pe colo! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ați avut acces la el atunci, înțeleg!? 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Nu e vorba despre asta, că nu e vorba despre cum facem noi rost 

neoficial de lucrurile astea, ci dacă ele sunt disponibile tuturor, da? Două 

sau trei lucruri, curiozități, și după aia dacă din curiozitățile astea se pot 

naște și lucruri cu care administrația să facă ceva. Voiam să întreb și să 

rămână scris cât de pregătit este Bucureștiul să facă față unui incendiu la 

clădiri înalte, și care a fost ultimul incident serios pe care l-am avut pe zona 

asta, eu mă gândesc la ală de la Armenească, dar eu sunt un novice în 

domeniul ăsta, nu un specialist. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Noi am achiziționat tehnică de intervenție la înălțime, adică 

autoscări, suntem pregătiți avem de exemplu în intervenție la momentul 

ăsta nouă astfel de utilaje, într-adevăr dacă stau să mă gândesc, istoric 

vorbind sunt lucruri de la care am învățat că orice intervenție de genul 

acesta, pentru că așa cum mă știți eu coordonez o zonă în care intervenția 

nu este foarte clară, adică poate să se schimbe de la secundă la secundă, 

de la minut la minut, de la oră la oră, de altfel și acum suntem într-un cod 

roșu de caniculă, și știți foarte bine că nu știm ce se poate întâmpla în 

câteva minute sau ore, dar tot ce am putut face este să pot achiziționa în 

primul rând tehnica de intervenții necesară, a doua chestie este pregătirea 

personalului, personalul este profesionist sau cel puțin personalul care 

este în subordinea mea este profesionist și se instruiește zi de zi pe 

domeniul acesta ei sunt angajați din 2005, deci au experiență destul de 

bogată în situații de urgență, vă dați seama că acum noi avem de exemplu 

cam 40 de oameni trimiși în Grecia ca să susțină răspunsul în situația 

incendiului de pădure de acolo, și chiar am și un ofițer foarte bine pregătit 

pe care l-am trimis să coordoneze tot ce înseamnă acțiuni acolo în Grecia, 

cam asta am vrut să spun.  
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Mulțumesc, domnul colonel. În niciun caz nu am vrut să vă iau la 

rost, și nici să vă pun la îndoială profesionalismul că cu asta vă ocupați zi 

de zi , în general, vă întrebam de câte ori aveți ocazia să atrageți atenția 

dacă e cazul, dacă mai e ceva de făcut în pregătire sau în dotare specific 

pentru clădiri înalte, bănuiesc că și acuma aveți intervenții, ele sunt 

permanente. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, tocmai asta vreau să vă spun că din punctul ăsta de vedere noi 

am achiziționat tehnica necesară pe domeniul acesta, într-adevăr oricând 

ar fi loc de mai bine pentru achiziție tehnică că despre asta e vorba, în rest 

la clădiri înalte și foarte înalte să știți că noi avizăm, după care după 

terminarea construcției, autorizăm aceste clădiri și nu am avea probleme 

deosebite, noi avem probleme la clădirile mai mici că acolo nu vin la 

avizare și autorizare, deci ei își construiesc aceste clădiri după ureche să 

zic și atunci acolo ar fi probleme mai mari pe domeniul acesta, clădirile 

înalte și foarte înalte ele sunt cumva gestionate de noi prin avizul și 

autorizarea acestor clădiri.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dar, domnule colonel, concret la clădirile de birouri de lângă 

Promenada Mall care sunt foarte înalte acolo, intervenția se face de jos în 

sus sau se face și de sus? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Păi tocmai de aia precizam: putem să facem și de jos, putem face și 

de la înălțime prin aceste scări, dar ele bineînțeles au instalație de stingere 

speciale, ele de aceea vin la autorizare la noi, ori că au sprinklere ori au 

perdea de apă, ori au coloane uscate unde introducem noi apă chiar și 
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hidranți interiori și atunci intervenția este foarte simplă la aceste tipuri, 

nicio intervenție nu e simplă dar e mai simplă pentru că ei au dotările 

necesare pentru acest tip de intervenție. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul colonel, eu nu vreau să vă pun într-o situație delicată dar vă 

aduceți aminte dacă la clădirea de la Armenească sprinklerele au 

funcționat? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu, nu e adevărat, dar aici depinde de operatorul economic..... 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Sigur pot să vă pun într-o situație delicată să vă întreb, că tot 

dumneavoastră ați spus că le verificați dacă merg sprinklerele alea.... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, sigur!  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

În clădirea de la Armenească ați verificat sprinklerele?  

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, sigur le verificăm! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Păi și atunci de ce nu au funcționat? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Noi verificăm aceste lucruri, dar vă dați seama că verificarea se face 

într-o anumită perioadă de timp, nu pot să verific zilnic, atribuția  este a 

celor care dețin aceste tipuri de instalații să le verifice zilnic, noi venim și 
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verificăm atunci când mergem în controalele respective, în principal avem 

controale anual pentru că avem și spitale și cămine de bătrâni, școli și așa 

mai departe, noi încercăm atragem atenția asupra unor situații de genul 

acesta, adică funcționarea instalațiilor, modul de acțiune a personalului la 

locul de muncă, deci lucrurile acestea le facem, ce depinde de mine cu 

privire la intervenția profesioniștilor e mult mai simplu pentru că aici avem 

instruire și avem echipamente necesare, în rest verificăm anual sau de 

două ori pe an, depinde de situație tot ceea ce înseamnă parte de instalații 

la clădirile respective. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Două alte mici lucruri: eu m-am uitat, în ăla de pe anul ăsta nu am 

apucat că nu a apucat firma să îl scaneze până la capăt ..... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Să știți că îl avem și noi pe site-ul Inspectoratului nostru. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am verificat în cel de anul trecut, arderile astea din jurul Bucureștiului 

sunt un risc? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, sigur! Vă referiți la arderile de miriști, de vegetație? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

De miriști, dar și de cabluri, de cauciucuri,  de ce se mai arde 

românul în jurul Bucureștiului. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Sunt o problemă, știți că noi suntem Inspectoratul pentru Situații de 

Urgență București-Ilfov, într-adevăr acolo am avut o problemă și în ultima 
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perioadă de timp avem niște intervenții destul de complexe, problema 

este, eu am încercat pe cât posibil în momentul în care apar astfel de 

intervenții să aducem cât mai multe forțe acolo și să rezolvăm problema 

rapid pentru a nu polua cu aerosoli solizi, adică funingine orașul, în dese 

rânduri am dat în zona respectivă acea aplicație Ro-Alert ca să anunțăm 

populația despre posibilitățile de protecție, și, da sunt o problemă, dar și 

aici încerc e vorba de primăriile localităților respective prin primarii 

respectivi, încerc să conștientizăm populația, dar nu totdeauna avem 

succes, cam asta e măsura pe care am luat-o momentan, de exemplu am 

avut vineri un incendiu la Vidra, satul Sintești și într-adevăr am trimis acolo 

colegii de la Prevenire ca să poată să ia niște măsuri împreună cu primarul 

localității Vidra, să ia niște măsuri în principal de toaletare și strângerea 

obiectelor care erau aruncate pe câmp pentru că erau multe obiecte, eu 

am fost personal acolo, în principal cauciucuri, obiecte formate din mase 

plastice, deci creștere polimerică și sunt cu probleme, adică astea ard mult 

timp și cu aerosoli solizi de tip funingine care afectează plămânii 

cetățenilor.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Domnule colonel, puteți să-i sancționați pe primarii unităților 

administrativ-teritoriale care nu iau măsuri? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Sigur! Putem să-i și sancționăm, dar în același timp și împreună cu 

primarii putem să sancționăm cetățeni. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, asta știu.  
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Domnul colonel Irinel Precup 

Se pot sancționa și am aplicat și sancțiuni în speță, dar cel mai 

important e să reușim să strângem de acolo, nu știu dacă sancțiunea e 

importantă pe cât am încercat să trimit acolo să strângă acele resturi, 

adică am pus primarul în altă situație, să vină cu utilaje să strângă de acolo 

mizeria respectivă, că asta cred că e cel mai important, până la legislație 

eu cred că lucrurile practice sunt mai importante. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul colonel, ultimul aspect, erau trei.... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, vă rog, să știți că mi-ați pus întrebări grele. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu nu vreau să vă pun întrebări grele, tocmai mă gândesc la lucrurile 

serioase, nu vreau să vă pun în dificultate.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Vă mulțumesc este important pentru mine să reglez lucrurile! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Al treilea aspect: managementul evacuării din parcările de clădiri 

foarte mari sau de mall-uri, eu personal am fost martor la două dintre ele, 

una cu mașina înăuntru și alta pe jos, ca să zic așa, una dintre ele e 

adevărat în București nu atât de serioasă, și alta cu mașina în interior, e 

adevărat într-o altă localitate, două aspecte: eu nu am înțeles de ce firmele 

de pază până să ajungă pompierii nu au pus în aplicare planul care cu 

siguranță spune că în caz de fum că nu a fost chiar incendiu, și de 

evacuare, s-a luat decizia de evacuare a mall-ului respectiv, nu toată 
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lumea dă buluc în parcarea subterană să iasă cu mașina, e adevărat te 

gândești „ e mașina mea, e bijuteria mea”, sau cum zicea cineva într-un 

film american: „mașina mea e castelul meu”, deci nu se poate să plec eu 

din mall fără să îmi iau mașinuța mea, oamenii nu au înțeles că trebuie să 

evacueze mall-ul, au înțeles că trebuie să meargă toți să dea buluc să 

evacueze cu mașina, bineînțeles că nu au putut să iasă din parcare și au 

ajuns inclusiv la leșin acolo pentru că dacă toți au dat buluc în parcare și 

au pornit toți mașinile, sistemul de ventilație nu a funcționat, sistemul de 

avertizare a noxelor nu era activat și au ajuns la leșin. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, este o problemă, știu la ce vă referiți am fost la Sun Plaza de 

exemplu am fost la intervenție personal, dar într-adevăr acolo am aplicat 

o amendă și chiar am avut o discuție foarte aprinsă cu administratorul 

acelui mall, în fine nu contează mall-ul respectiv că nu aceasta e discuția, 

discuția este în felul următor: aveți mare dreptate și bine ați făcut, chiar 

apreciez că dumneavoastră chiar citiți și într-adevăr în momentul în care 

apare un astfel de incendiu important e să ieși în afara mall-ului nimeni nu 

trebuie să ajungă la subsol, mai ales în situația mall-ului respectiv la care 

fac referire a fost un incendiu în subsol, mi se pare că în subsolul 1 dacă 

nu cumva greșesc, oricum nu are importanță și atunci mai ales că era 

vorba și de un incendiu, nu au funcționat altele pentru că există o separare 

a compartimentelor de incendiu, adică se închid niște uși rezistente la foc 

într-un anumit moment, în momentul când pornește alarma de incendiu se 

închid niște uși care separă incendiile dintr-o anumită zonă pentru a nu se 

deplasa în cealaltă zonă și a afecta întreaga construcție, ei nici asta nu a 

funcționat, au fost multe probleme, au fost aplicate amenzi, am făcut 

exerciții, noi facem exerciții, încercăm să facem exerciții cât mai multe în 

aceste tipuri de mall-uri, nu numai cu evacuarea cetățenilor în afară, dar 
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și cu să zicem că în momentul în care apare un incendiu la parcare, în 

parcarea subterană și acolo găsim într-adevăr cetățeni, eu am încercat și 

am reușit atunci că am venit personal la acel incendiu și am încercat să 

scot toți cetățenii pe o anumită porțiune pentru că acele uși se închid și 

efectiv, unele s-au închis și au funcționat, altele nu, și au închis cetățenii 

în zona care era afectată de incendiu. Problema e că nu s-au închis ușile 

de acces dinspre mall înspre zona de subsol, deci sunt multe probleme 

care pot fi prin măsuri de instruire și exerciții pe care le putem face să 

reevaluăm această situație. Deci, clar și așa cum ați spus și 

dumneavoastră principala cale de evacuare a cetățenilor care sunt în mall 

este în exteriorul clădirii undeva afară în aer liber, nu înspre parcare să-și 

ridice mașina de acolo. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnul colonel, sigur sunt mai multe subaspecte la tema asta. 

Primul lucru, sau nu primul lucru, un lucru pe care am putea să îl facem 

că sunt și altele mai complicate, detectorii ăștia, și mă rog care au 

încorporați în ei și acele sisteme de avertizare de depășire, adică domnule 

eu pot să nu am foarte multă minte, pot să fiu un bombardier care nu vreau 

să ies decât mercedes-ul meu din parcare, da? Dar dacă dau în parcare 

unde urlă toți detectorii și scrie mare pe ei CO2 depășit, nu cred că o mai 

intri acolo, prin urmare putem să facem ca aceste detectoare să fie active 

permanent, că nu sunt domnule pe nicăieri. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Ele sunt obligația operatorului economic să funcționeze.... 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, știu! Dar puteți să le vizitați mai des și să dați amenzi, că nu 

funcționează domnule!?  
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Domnul colonel Irinel Precup 

Da, uite aici dacă mi-ați ridicat și dumneavoastră, sunteți consilieri 

generali aș putea să mai cer niște personal, angajare de personal și 

suplimentarea organigramei Inspectoratului că aici am o problemă, adică 

am și eu un număr limitat de oameni care pot să meargă în control, am 

reținut problematica și o să fac în zilele următoare chiar exerciții mai des 

în aceste parcări..... 

Domnul consilier general Adrian Moraru  

Astea anunțate sunt cele mai bune că toată lumea o să pornească 

alea că o să vină ISU săptămâna viitoare să ne verifice dacă funcționează 

detectoarele, și în clădirile mari, astea de birouri, parcări nu funcționează 

aceste detectoare. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, așa este, o să verificăm în următoarea perioadă. Vă mulțumesc 

foarte mult pentru întrebări au fost foarte pertinente, și chiar apreciez 

modul în care mi-ați pus întrebări, bine că am reușit să vă răspund cu 

celeritate la toate. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, ideea e ca aceste verificări să se facă în baza unui plan în mod 

regulat, în funcție de riscuri, nu doar că la un moment dat se 

concluzionează că e o problemă. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Sigur! O problemă de la cetățeni pentru că aici suntem, vă dați 

seama că pe mine mă interesează și locurile astea și o să fac un plan de 

acțiune pe o durată mai lungă de timp ca să putem să le verificăm pe toate, 

adică probabil până în septembrie o să încerc să verific astea. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Am și eu două întrebări, în primul rând pentru câte persoane ați 

dimensionat forța de răspuns în caz de cutremur, câte persoane ați 

anticipat că vor fi afectate de un cutremur? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Sunt cinci scenarii, de exemplu în anumite zone în București s-ar 

putea, să zicem să avem în jur de 10.000 de persoane decedate, și alte 

vreo 30.000, să zic în primă fază care sunt sinistrate. Există Primăria 

Capitalei, și am făcut un astfel de exercițiu în 2018, un exercițiu foarte 

amplu împreună cu Primăria Capitalei și la nivel național s-a făcut acest 

exercițiu, dar exercițiul propunea ca efectele să întâmple aici în municipiul 

București, de exemplu Primăria Capitalei ne-a pus la dispoziție 10.000 de 

paturi în Arena Națională pentru evacuarea sinistraților acolo, mai mult de 

atât în jurul municipiului București, în orașul Voluntari, în Afumați, în 

Popești-Leordeni am reușit să evacuăm și acolo cetățeni, adică am putea 

evacua cetățeni sinistrați. De asemenea, ce s-a mai făcut atunci și foarte 

important, am reușit să stabilim niște locuri de întâlnire pentru familii, și le-

am transmis și către cetățeni prin social-media, prin panouri stradale, 

adică locurile de întâlnire, să zicem că în parcul Titan dau un exemplu, 

sunt locuri pe care le-am stabilit atunci și cetățenii se pot întâlni, adică 

familiile se întâlnesc acolo și de acolo putem să-i evacuăm în zone sigure. 

A fost o conlucrare cu toate, și mulțumesc aici tuturor celor care aparțin 

de Primăria Generală, mă refer la STB care m-a ajutat foarte mult cu 

partea de transport. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ca să înțeleg bine: într-o primă fază 10.000 de decedați și 30.000 

de sinistrați? 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Da, este un scenariu destul de dur. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

S-ar putea să nu fie foarte realist. 

Domnul colonel Irinel Precup 

E foarte realist, să știți, de exemplu istoric vorbind nu au fost atât de 

multe decese în 1977 au fost mai puține un pic, 7.000 parcă de decese, 

în afară de clădirile pe care le știți și care sunt în evidența dumneavoastră 

cu probleme la cutremur, acele clădiri sunt cu probleme, restul sunt destul 

de rezistente.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Asta voiam să vă întreb: în scenariu sunt luate în calcul imobilele de 

pe lista clădirilor expertizate? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Exact! Sunt expertizate dar nu au foarte mulți cetățeni în ele.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Sunt și multe imobile din perioada respectivă, sau chiar mai vechi 

care nu au fost expertizate, nu toate clădirile cu probleme sunt expertizate 

în București. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Sunt în clasa seismică I, II sau III, sunt trecute în plan. O să încercăm 

să evaluăm un scenariu mult mai complicat decât ăsta, dar va fi foarte 

greu și ne depășește pe noi din punct de vedere al operativității.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

În următorii doi ani o să aveți informații de la activitatea de verificare 

vizuală care se va face de către primăriile de sector și Primăria Capitalei 

în baza noilor modificări legislative, și atunci pe lângă cele expertizate 

efectiv o să avem și această bază de date cu cele verificate mai sumar. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Eu am verificat personal câteva clădiri din zona sectorului 2, e vorba 

de câteva clădiri care au peste 10 etaje și într-adevăr cu o populație destul 

de mare în zona respectivă și vreau să iau în considerare la scenariul 

următor și aceste clădiri, adică ele sunt luate în considerare, dar vreau să 

le iau la următorul scenariu mai amplu. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mai voiam să știu de ce Planul de riscuri pe anul 2023 ajunge să fie 

aprobat la sfârșit de iulie 2023? Din câte văd în raportul de specialitate se 

menționează că se aprobă în termen de maxim 60 de zile de la aprobarea 

de către prefect a schemei cu riscurile teritoriale, și vreau să știu dacă a 

depins de Prefectură, care bineînțeles a depins de alte aspecte... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu, nu, noi trebuia la începutul anului să facem schema cu riscurile 

teritoriale, dar datorită cutremurului din Turcia și am fost implicați în acest 

lucru, schema cu riscurile teritoriale a fost elaborată mai târziu și de aceea 

s-a ajuns ca în această lună să fie aprobat acest plan. Anul viitor o să îl 

facem la începutul anului și nu o să fie probleme, probabil în luna 

februarie-martie o să fie pus în discuție.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Din câte știu pe baza planului aprobat, cel puțin operatorii economici 

dar cred că și privați, dar cred că și cei de stat, instituțiile își întocmesc 

propriile planuri. 

Domnul colonel Irinel Precup 

După schema cu riscurile teritoriale, iau din schemă niște date, și din 

plan, dar în principal din schemă, să vă spun ceva, de fapt e vorba de 

reactualizarea planului, în mod normal scrie că la doi ani se reactualizează 

dar noi îl facem an de an pentru că municipiul București implică niște 

riscuri mai importante și datorită populației foarte mari noi încercăm să îl 

facem an de an. Dar, v-am explicat el este un plan bine stabilit de la 

început, noi mai facem cercetări, dacă vă uitați la alte județe nu este așa 

de amplu ca la noi și e foarte bine ancorat în cercetarea științifică pentru 

că mă refer la Institutul ce Cercetare a Pământului care a făcut niște 

cercetări, chiar și la Stația de Gospodărire a Apelor București-Ilfov care și 

ea a făcut niște cercetări pe domeniul inundațiilor, și atunci sunt niște 

lucruri care sunt destul de aplicate și pe care le introducem și în plan, adică 

există o oarecare aplecare ca acest plan să fie actualizat an de an. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și cred că este bine pentru că cel puțin în România nu e un alt oraș 

cu o asemenea complexitate ca București, și cred că și la nivelul Uniunii 

Europene, Bucureștiul e în top-ul orașelor din punct de vedere a 

complexității. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Exact, stăm foarte bine, trebuie să vă informez că de exemplu, noi 

avem 7 minute timpul cel mai scurt de ajungere cu ambulanță la pacienți, 

dacă stau să mă gândesc la Londra sunt 20 de minute, Parisul la fel ..... 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Dar nu au aceleași dimensiuni..... 

Domnul colonel Irinel Precup 

Ba da, dimensiunile sunt comparabile să știți. Am reușit să realizăm 

niște lucruri importante pe domeniul ăsta al siguranței cetățeanului din 

punct de vedere medical, cel puțin.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu vorbesc de activitatea Inspectoratului, ci de specificul orașului. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Eu vorbeam chiar de intervenția propriu-zisă, de răspuns, 

capacitatea de răspuns e foarte bună.  

Domnul Daniel Rășică 

Apropo, de ce spunea domnul Moraru cu acei senzori, știți poziția 

mea și de la discuțiile anterioare, noi discutăm vreo două ore aici dar 

finalitatea până la urmă care este? Revin la ce a spus domnul Moraru: 

totul pleacă de la conștiință, ce vreau să spun cu asta, vă fac o paralelă: 

soția mea e cadru didactic la Școala Americană din București, acolo cel 

puțin o dată la două săptămâni fără să fie anunțați se fac exerciții de 

evacuare. Arătați-mi, vă rog la nivelul municipiului București câte exerciții 

de evacuare se fac în școli, vorbesc ca un părinte care am copilul în clasa 

a XI a, nu a făcut la liceu nici unul, la Școala Americană se fac neanunțat, 

inopinat, și se verifică exact ceea ce știu să facă. Venim în clădirea asta 

în care ținem această ședință, de când sunteți consilier general ați văzut 

vreun exercițiu de evacuare făcut la nivelul Primăriei Municipiului 

București? 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu am văzut! Nu îmi desfășor activitatea aici în fiecare zi.  

Domnul Daniel Rășică 

Sau ați auzit?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nu am auzit de un astfel de exercițiu. 

Domnul Daniel Rășică 

Ei, de la asta pleacă totul, conștiința conducătorului instituției care 

trebuie să prevadă cel mai rău scenariu. Al doilea lucru, apropo de acei 

senzori, tot aud de Ministerul Digitalizării de miliarde de fonduri, milioane, 

zeci de milioane de fonduri europene alocate digitalizării în secolul în care 

se vorbește tot mai mult de inteligență artificială, părerea mea care nu sunt 

inginer, sunt jurist, dar acei senzori care sunt montați în aceste mall-uri, în 

aceste centre comerciale, în aceste clădiri înalte care poate ne creează o 

problemă, eu cred că există posibilitatea tehnică ca ele să fie integrate 

într-un dispecerat la ISU, și să i se aprindă un beculeț cum i se aprinde 

celui de la BGS că la mine acasă nu funcționează un senzor de efracție și 

mă sună ăla:  „vezi că nu mai ai baterie la senzorul de efracție, schimbă-

ți bateria!”, cam astea sunt lucrurile. Revenind, trăim într-o țară în care ISU 

salvează vieți, că pe vremea când eram eu în Academia de Poliție la 

partea de rutieră să dădea o testare într-o intersecție nesemaforizată, 

nedirijată, ne nimic intră simultan trei autovehicule: pompierii, salvarea și 

poliția, care e ordinea de trecere? Și era întrebarea și de ce? Primii trec 

pompierii pentru că se duc să salveze vieți, a doua oară salvarea și ultimii 

poliția. Dar, asta așa ca o glumă, într-o țară în care ISU se plânge la 

prefect și la celelalte instituții că are situații în București, când toți 

handicapații, că altfel nu pot să-i numesc care construiesc pe domeniul 
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public, ISU, se plânge: „vă rog, dați-mi barierele la o parte că în caz de 

ceva eu nu am cum să intervin”, într-o țară normală a Uniunii Europene, 

ISU avea putere și le desființa direct, fără să mai aștepte alte rugăminți, 

întrebați-l pe domnul Precup de când are o hârtie făcută pe la instituțiile 

statului cu privire la un subiect foarte sensibil al Bucureștiului pe parte de 

intervenție, și întrebați-l ce s-a făcut, despre asta vorbim, despre legislație, 

despre forța statului. La ora actuală nu avem, mă adresez politicienilor, la 

ora actuală nu există o lege în România, eu sunt contemporan cu 

evenimentele și am avut de tras cu Club A, opt luni de zile, apropo de 

Colectiv și de alte povești, nu există în caz că încalci niște norme, că nu 

ai ISU, că nu ai respectat nu știu ce alte legi, nu există nicio instituție în 

țara asta care să poată să vină, cu excepția procurorilor, într-adevăr, care 

să vină să aplice sigiliul pe unitatea comercială respectivă, să zică: de 

mâine nu mai funcționezi, nu există în România! Asta e realitatea în care 

trăim, dacă ISU constată el nu are puterea legală să vină să aplice sigiliul 

pe Clubul X să zică: de mâine nu mai funcționezi! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Pot să aplic și închidere dar în anumite condiții foarte complexe. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

De exemplu și Protecția Consumatorilor poate să închidă. 

Domnul Daniel Rășică 

Nu e adevărat, îi dă o suspendare pe 30 de zile. Dar dacă revenim 

la riscuri, asta vreau să subliniez, haide-ți să încercăm Consiliul General, 

consilierii generali, factorul politic să ghidăm puțin aceste resurse 

financiare către digitalizare, gândiți-vă,, apropo de întrebarea pe care ați 

pus-o că peste două ore se întâmplă un cutremur de proporții în România, 

prima chestie umană, inclusiv domnul Precup, inclusiv eu, inclusiv domnul 
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chestor Berechet, sau domnul general Stegăroiu ne vom interesa de 

soarta familiilor noastre, și după aceea ne vom duce la muncă să salvăm 

pe alții, ce vom face primul lucru, vom folosi telefoanele, telefoanele sunt 

picate într-un asemenea caz, dacă nu au căzut serverele vor fi afectate 

din cauza multitudinii de apeluri care vor duce la blocarea celulelor de 

transmisie. Ce facem? Că nu avem decât niște panouri în București, bază 

a unui contract făcut de ISU și Primăria Capitalei, este făcut din mandatul 

domnului primar general Oprescu, ca acele panouri să facă niște metode 

de anunțare. Alte metode de anunțare avem? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

De exemplu domnul Precup, în plan ce se prevede? 

Domnul Daniel Rășică 

Eu nu vorbesc de plan, eu vorbesc de realitate domnul președinte, 

realitatea asta este! Apropo, de ce spunea domnul Moraru, haide-ți să ne 

ancorăm, hai să revenim în realitate, faceți un exercițiu de imaginație că 

peste două ore are loc un cutremur cu magnitudinea de 7,2 cum a fost la 

exercițiu SEISM 2018, ce se întâmplă? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, tocmai de aceea întreb specialiștii. Ce se poate face în această 

situație? 

Domnul Daniel Rășică 

În ultimele două săptămâni, și cu asta am încheiat mi-am cam 

petrecut weekend-urile pe Calea Victoriei în curtea Spitalului de Nefrologie 

„Carol Davila”, pentru toți din această sală, chiar vă rog să vă duceți să 

faceți o deplasare este Calea Griviței cu Bulevardul Dacia cu Calea 

Victoriei, să vă duceți să faceți în curtea acelui spital, să faceți un exercițiu 
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de imaginație dacă are loc un incendiu pe partea interioară la ultimul etaj, 

scara domnului Precup nu are cum să intre, nu mai zic că nu are cum să 

caleze. Deci, atenție vorbim de un spital din centrul municipiului București, 

Spitalului de Nefrologie „Carol Davila”, vorbeam cu managerul, cu domnul 

profesor Strâmbu spunea: „ferească Dumnezeu, că nu are loc scara!” și 

este vorba de o clădire cu șase etaje.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și domnul manager ce măsuri ia? 

Domnul Daniel Rășică 

Săracul ce poate să facă? Să dărâme clădirea?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Să se adreseze specialiștilor. 

Domnul Daniel Rășică 

Care ce să facă? Asta-i configurația! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Înțeleg, atunci să solicite un alt imobil.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Sunt multe clădiri care trebuie modificate, problema e că ele sunt 

foarte vechi nu se încadrau în hotărârea de guvern privind avizarea și 

autorizarea securității la incendiu, și asta denotă că ele nu pot fi 

modificate, dar nu asta e important, să știți, hai că în spitale vedem cum 

facem, problema este că sunt și anumite clădiri, v-am spus sunt parcate 

autoturisme atât pe trotuar cât și în alte zone în care mi-e foarte greu să 

intervin, și are dreptate un pic. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Rugămintea este să ne apropiem de finalizarea acestui subiect care 

este destul de important ca să trecem și la ultimul punct de pe ordinea de 

zi. Domnul Moraru, mai doreați să interveniți? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, eu sunt vinovatul cu acest subiect, mai am două lucruri care între 

timp au devenit două lucruri și jumătate. Unul, apropo de riscuri, domnule 

colonel: v-ați pus problema sau există vreun schimb de experiență, vreun 

demers de a încerca să înțelegeți ce înseamnă protecția civilă? Atenție, 

nu vreau să fiu înțeles greșit, în niște mari orașe sau chiar în capitala țării 

vecine care are niște probleme, sigur nu vorbim de partea militară, vorbim 

despre ce se întâmplă pe protecția civilă la Kiev, fac din nou această 

precizare foarte clară la fel cum discutăm și de un mare cutremur nu spun 

că știu eu, sau că îmi doresc să se întâmple Doamne ferește ceva cu 

Bucureștiul, astea sunt niște scenarii pe care e bine să le rulăm și să fim 

pregătiți, e bine să nu se întâmple niciodată vreun cutremur sau să avem 

problemele pe care le au vecinii noștri, dar mă gândesc că ar fi o 

oportunitate pe partea strict de protecție civilă, adică oamenii au probleme 

să mai trimită salvări, să mai trimită pompieri în diverse locuri fiind într-o 

situație absolut delicată, din nou nu discut de partea de combatant, ci 

vorbim de exact de ce se ocupă ISU, adică mă gândeam dacă 

dumneavoastră ați avut vreun demers, așa cum faceți și intervenție dar și 

acumulare de experiență în Grecia pe ce se întâmplă la Kiev 

Domnul colonel Irinel Precup 

Bun. Eu am înțeles, aici e vorba de altă problematică, adică vă dați 

seama că nu depinde de mine lucrul ăsta. Noi am trimis în Grecia, Grecia 
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fiind o țară a Uniunii Europene noi avem mecanismul de protecție civilă, și 

acesta odată deschis am fost nevoiți să acordăm sprijin statului grec, o să 

avem și în Franța. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Mă gândeam că poate cineva vede o oportunitate din a mai înțelege 

și alte lucruri, despre care repet, e bine să nu ajungem niciodată să le 

trăim. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Am înțeles demersul dumneavoastră și era important, dar aici este 

o problematică așa cum ați spus dumneavoastră, protecția civilă se ocupă 

și cu atacurile din aer, de exemplu există Legea protecției civile nr. 

481/2004 cu referire la atacurile din aer atunci când folosim adăposturile 

de protecție civilă, și știți că foarte multe clădiri de locuințe care au mai 

mult de 5 nivele sunt obligate să facă adăposturi de protecție civilă, și 

adăposturile astea într-adevăr sunt utilizate în situația unor atacuri din aer. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Bun, haideți că nu vreau să o lungesc, și nici să vă pun într-o situație 

delicată, mă gândeam că totuși cineva în statul ăsta s-o fi gândit să trimită 

pe cineva de la București să înțeleagă, repet să ne pregătim de ceva ce 

nu cred că e cazul, dar, din nou la fel cum ne pregătim de un mare 

cutremur, asta nu înseamnă că o să se întâmple vreodată. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Acțiunile de protecție civilă se fac în general sub protecția militarilor, 

adică ar fi destul de complicat să trimit eu pe cineva, vă dați seama că își 

riscă viața. 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Sau poate că m-am exprimat greșit, nu protecție civilă, partea strict 

de ce face Isu, da? Dar într-o situație mult mai delicată pe care repet cu 

care din 1944 încoace nu ne-am mai confruntat în București.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Colegii mei din Tulcea, de exemplu au luat legătura cu cei Odessa 

și i-au mai sprijinit cu diverse materiale pentru intervenția la incendii în 

urma bombardamentelor de acolo, i-au sprijinit doar cu echipamente, în 

rest nu.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, dar știți că ISU săracii au ajuns să fie chemați acolo, nu știu să 

ajute, să repare un pod, la fel cum vă mai implicați și dumneavoastră și 

Jandarmeria când e vreun viscol, despre genul ăsta de expertiză și nu 

neapărat de ajutor, că eu nu vorbeam acum strict de ajutor, ci de a înțelege 

cu ce ai putea să te confrunți dacă Doamne ferește am ajunge într-o 

asemenea situație, și să fim pregătiți că despre asta discutăm, despre un 

plan, să fim mai pregătiți, în fine ați înțeles. Celălalt lucru la domnul Rășică 

cu exercițiile de evacuare, domnule Rășică am mai discutat o dată despre 

exercițiile de evacuare, eu am participat la două exerciții de evacuare pe 

toată viața mea, ele au fost făcute în două ambasade din București, de 20 

de ani de zile umblu prin instituții publice, mult timp, multe zile pe an, de 

20 de ani de zile nu am prins niciun exercițiu de evacuare în vreo instituție 

publică din România doar în două ambasade ale unor țări străine la 

București, și ultimul lucru: ce s-a întâmplat cu domnul Șchiopu, a fost 

avansat, e la pensie? 
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Doamna subprefect Diana Artene 

Poate ar trebui să veniți aici să le exprimați, acum absolut serios, 

haideți curiozitățile personale să le lăsăm acasă, zic și eu așa. Mulțumesc 

foarte mult! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Mă rog, eram doar curios pentru că domnul Șchiopu a făcut niște 

lucruri pentru orașul ăsta, cum a făcut și doamna Grasu, și poate că la un 

moment dat, nu știu, reprezentanții Bucureștiului puteau să-i adreseze 

niște mulțumiri înainte să dispară, că repet, nu știu dacă s-a dus la mai 

bine, la mai rău în sensul ăsta era întrebarea, nu era niciun fel de alt 

apropo sau demers despre asta era vorba.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Domnul Șchiopu a fost înlocuit de domnul Precup. 

Doamna subprefect Diana Artene 

Spuneți că a ieșit la pensie, spuneți realitatea nu că a fost înlocuit. 

Nu a fost înlocuit, a ales să iasă la pensie. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am înțeles. Înainte să iasă la pensie eu aș fi vrut, și aș fi venit la o 

ședință să mă uit în ochii dumnealui să-i strâng mâna, fără să fie din nou 

vreun semnal sau un mesaj ascuns în ceea ce am spus. E un om care a 

muncit pentru orașul ăsta zi de zi, zi și noapte, la fel cum toți ceilalți 

muncesc, nu numai cei care au onoarea să ajungă nu știu în poziții, exact 

cum sunt domnul Berechet, adică de șefi, mulți dintre acești oameni 

muncesc domnule, și e bine măcar când pleacă să le spunem: mulțumesc! 

Despre asta e vorba. 
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Doamna subprefect Diana Artene 

Spre deosebire de cei de față, nu-i așa, domnul Moraru? Haideți că 

deja, credeți-mă, eu sunt o persoană cu o foarte mare răbdare, mai ales 

când nu mă pot uita în ochii omului. Mulțumesc frumos! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Haideți să nu continuăm discuția asta, mulțumesc pentru explicații 

domnul colonel! Și mergem mai departe, cum am spus o să depunem efort 

să urcăm și pe site-ul PMB planul care în momentul de față nu se află, 

după ședință. Aș fi vrut să avem mai mult timp pentru următorul punct 

pentru că este foarte important, dar măcar să avem o discuție de început 

referitor la Planul comun de măsuri pentru asigurarea ordinii publice în 

municipiul București, practic un protocol de colaborare între Direcția 

Generală de Poliție a Municipiului București, Poliția Locală a Municipiului 

București, Polițiile Locale de sector, de ce nu Instituția Prefectului 

Municipiului București, și dacă considerăm util să fie și alte instituții, putem 

să le adăugăm. Avem o propunere, un draft de document din partea 

domnului Rășică căruia îi mulțumesc, și o să-l proiectez, dar înainte să 

intrăm efectiv pe discuții, nu știu dacă o să avem posibilitatea azi pe 

conținutul acestuia.... 

Domnul Daniel Rășică 

Mai ales că e și cod roșu, și cei din sala asta suntem unii implicați în 

activități care țin de cod roșu, adică aș vrea să scurtăm puțin timpul. Putem 

noi să facem noi zeci de mii de discuții asupra acestui plan, să-i dăm o 

formă, putem să-l facem și în versuri să depășim ca număr de strofe 

Luceafărul lui Eminescu, revin haideți să vedem finalitatea, haideți să 

plecăm puțin altfel: primarii, doamna prefect sunt sută la sută că va aproba 
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un astfel de plan, cum s-a aprobat și Planul de fluență, domnul Berechet 

este unul dintre beneficiari, acum îl semnează, problema este în altă parte, 

noi, eu cu domnul Berechet, cu instituțiile pe care le reprezentăm avem 

încheiate astfel de protocoale, dar revenim la un aspect: primarii de sector 

doresc semnarea unui astfel de document? Pentru că altfel noi ne pierdem 

vremea, îl facem în versuri, revin, îl traducem și în limba ucraineană că tot 

este de actualitate, dar nu se va dori semnarea lui, pentru ce toată munca?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Poate dacă reușim să trecem de refuzul să zicem inițial al primarilor 

de sector.... 

Domnul Daniel Rășică 

Nu e refuzul, nu știu, eu nu le cunosc poziția nu vreau să ajung să 

vorbesc sau să aduc acuze gratuite.... 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dar ajungem la discuția de ce înseamnă efectiv acest protocol, adică 

efectiv care este conținutul lui, de exemplu m-am uitat pe draftul 

dumneavoastră am văzut toate activitățile în toate domeniile pe care le-ați 

menționat, dar nu am văzut o metodă, o procedură prin care se 

prioritizează într-un moment sau altul o intervenție din partea sectorului 

sau din partea dumneavoastră, un mecanism de genul acesta și din 

discuțiile pe care le-am avut până acum înțeleg că asta e problema 

principală, că în momentul în care sunteți solicitați și o Poliție Locală de 

sector e disponibilă, și mai aproape, refuză să intervină. 

Domnul Daniel Rășică 

Problema esențială este aceea a delimita clar ce face fiecare, adică 

să ne întâlnim să luăm harta municipiului București să spunem: „pe zona 
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asta pe parte de ordine publică acționăm noi și tu vii și mă sprijini pe artera 

aceasta, asta trebuie făcut!”. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, într-un mod mai general sau mai specific trebuie să se 

regăsească cumva în plan. Înainte să intrăm efectiv pe genul acesta de 

detalii, aș fi vrut să înțeleg foarte bine din partea dumneavoastră, din 

partea domnului Berechet și a celorlalți colegi care vor să intervină, dacă 

considerați oportun și necesar care să fie unghiul din care să privim acest 

plan comun împreună cu Polițiile Locale.  

Domnul Daniel Rășică 

Principala problemă aceasta este: să știm fiecare care ne este 

bucățica și ce facem fiecare, dar problema finală este ce am spus și mai 

devreme: „grivei vrea?”. Am avut experiența de anul trecut când domnul 

președinte a invitat Polițiile Locale la această ședință, și din câte îmi 

amintesc la nivel de decizie, de conducător, sper să nu greșesc a 

participat doar Poliția Locală sector 6, domnul director general Tufan. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Acea discuție trebuia urmată, lucru care nu s-a mai întâmplat în 

cadrul autorității, acum practic reluăm și o să dorim să vorbim și cu 

conducerea Poliției Locale și cu fiecare primar în parte. Poate nu o să 

găsim dorință politică la toți primarii de sector, dar poate la unele sectoare 

o să găsim, practic acolo o să îmbunătățim intervenția.  

Domnul Daniel Rășică 

Domnul avocat, cred că domnul Berechet e în asentimentul meu, 

infractorul nu are culoare politică, ordinea, siguranța cetățeanului nu are 
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coloratură politică și părerea mea e că nu trebuie să fie influențată de 

anotimpurile politice. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Știu asta, aici în sală știm asta dar nu e suficient câteodată. 

Domnul Daniel Rășică 

Un spărgător nu se duce pe criterii să fure dintr-o proprietate că e 

ăla de la nu știu ce partid politic. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Domnul Berechet, și după aceea domnul Stegăroiu, părerea 

dumneavoastră mai ales că recent ați interacționat mai mult cu Poliția 

Locală. 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Vin și eu și întăresc ceea ce a spus domnul Rășică că degeaba 

facem dacă nu avem consistență în activități, însă noi ca și Direcție 

Generală  de Poliție a Municipiului București avem semnate protocoale cu 

fiecare dintre Primăriile de sector, respectiv cu Polițiile Locale, cum de 

altfel există și acel Plan Unic al Municipiului București care este semnat și 

de doamna prefect pe tot ceea ce înseamnă menținerea ordinii publice și 

care se face anual. Cum de altfel pe fluență îl avem semnat încă de la 

nivelul anului 2022 din ianuarie și el este activ și în acest moment, adică 

mă refer la noi și la Polițiile Locale, inclusiv Poliția Locală a Municipiului 

București. Acest nou Protocol vine cu ceva în plus la inițiativa domnului 

Rășică, așa punctual câteva chestiuni pe care aș vrea să le aibă în vedere 

la finalizarea protocolului, pe de o parte atunci când avem solicitat prin 

apel 112 și transmit către Poliția Locală, noi la nivelul serviciului dispecerat 

al Poliției Capitalei întotdeauna trebuie să închidem fișa de caz, asta 
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înseamnă ca raportarea să se facă, și invers după ce s-a acționat de către 

Poliția Locală să se transmită cum s-a închis sesizarea, și aici trebuie să 

o facem printr-o fișă, cum de altfel și vizavi de raportarea către Prefectură, 

către primarul general și către primarii de sectoare a rezultatelor acțiunilor 

desfășurate în comun, opinez ca noi să facem această raportare către 

Prefectură și Polițiile Locale la rândul lor către primari cu privire la acțiunile 

desfășurate punctuale, atât. Până la urmă orice demers nu strică 

comunității dacă măcar și 1% din ce se transmite se rezolvă cum am spus 

de fiecare dată, și dacă salvăm un cetățean contează.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ce încerc să înțeleg este dacă din punctul dumneavoastră de vedere 

sunt anumite deficiențe în intervenții unde sunt implicate și Polițiile Locale 

de sector pentru că cel puțin la nivelul Poliției Locale a Municipiului 

București, domnul Rășică ne-a povestit despre situații în care deși erau 

competenți și cei de la nivelul sectorului, solicitau mereu să vină și de la 

nivelul municipiului București, deși aveau echipaje disponibile și practic, 

aici se dorește eficientizarea activității nu înlocuirea sau subordonarea, ci 

eficientizarea și asta voiam să înțeleg și din partea dumneavoastră. 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Vă spun așa: ca și tendință pe care cu siguranță o cunoașteți, în 

general, mai ales că discutam de voturi, discutăm de parcări încearcă să 

se arunce către alte instituții pentru că și o Poliție Locală de sector are 

atribuții în verificare și control, ori este mai simplu să se arunce către noi 

anumite situații unde „mai bine nu intervenim noi că mâine mă duc și 

primesc ștampila de vot pe buletin”. Nu intru mai mult în dedesubturile 

astea, dar într-adevăr există această tendință, cum de altfel dacă vorbim 

pe parte de comerț stradal unde iarăși, în fine, s-a terminat cu Legea nr. 

12 unde aveam posibilitatea de confiscare a mărfii sau inclusiv sumele de 
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bani, vânzarea din comerțul stradal, dar evită în a se desfășura anumite 

acțiuni de către Polițiile Locale tocmai pentru a nu-și atrage oprobiul 

cetățenilor și publicului din zonă, asta cred că se cunoaște. Deci, vin și 

transmit în continuare că tăria trebuie să vină atunci când toți ne așezăm 

la masă și mergem în același sens.  

Domnul general de brigadă Ionel Stegăroiu 

Bună ziua, tuturor! Legat de acest plan comun de măsuri propus de 

Poliția Locală a Municipiului București, am două propuneri, dacă reușim 

să mergem cu el mai departe, și eu aș merge cât mai departe doar să 

vedem, să încercăm să vedem reacția primarilor de sectoare. În primul 

rând ca tehnologie nu este potrivit termenul „asigurarea ordinii publice” în 

titlu și în conținut, ar trebui să fie „menținerea ordinii publice”, întrucât 

asigurarea se referă la ansamblul de măsuri pe timpul unor evenimente 

publice, și aici vorbim doar de menținere, atributul poliției. Doi, aș vrea să 

propun să includem și Jandarmeria Capitalei, ținând cont că pe domeniul 

ăsta al menținerii Poliția Locală și Poliția Națională sunt cei care ne vin în 

sprijin nouă pe timpul acestor evenimente publice. Asta voiam să vă 

propun. Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am notat, mulțumesc. Doamna Andreescu, vă ascultăm! 

Doamna Maria Andreescu 

Da, mulțumesc frumos domnule președinte! Eu văd lucrurile ca fiind 

o mare problemă de ansamblu din punct de vedere al cetățeanului, și al 

Poliției cred de oricare ar fi. Cetățenii manifestă o lipsă crasă de încredere 

în poliție de oricare ar fi ea, și problema aceasta este accentuată de acea 

delimitarea a competențelor despre care s-a vorbit aici, eu în situația în 

care merg pe stradă și mă mușcă un câine al cuiva care este în lesă sau 
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vine peste mine o mașină când eu sunt, deși pe trotuar, dacă văd un 

polițist aș vrea să îl chem și să mă ajute, nu să spună: stați că nu e de 

competența mea, e de Poliție Locală, sau după caz de Poliție Locală a 

Municipiului București, sau de Poliție Națională. Eu cred că problemele nu 

așa se rezolvă, cred că fiecare dintre polițiști trebuie într-o primă instanță 

să se adreseze problemei cetățeanului, să o rezolve, să îl scoată din 

situația de criză și apoi să-i explice pe înțelesul lui ce trebuie să facă să 

nu se mai întâmple așa ceva. Deci, din punctul meu de vedere acest 

protocol, deși îl înțeleg oarecum ca fiind benefic pentru o colaborare mai 

bună, nu va rezolva problemele. Mulțumesc.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc și eu. Și aș mai ruga-o pe doamna prefect dacă ne poate 

spune pentru că dânsa are o perspectivă să zic mai generală la nivelul 

întregului oraș, care este părerea dânsei în legătură cu acest plan comun 

de măsuri, mai ales că ne este propusă și Instituția Prefectului să fie parte, 

bineînțeles pentru că e necesar. 

Doamna subprefect Diana Artene 

Am să încep prin a da o replică, dar de fapt nu e replică e o 

continuare la ce a spus doamna mai devreme, deși din punctul meu de 

vedere este o lipsă crasă ca să parafrazez de respect a normei, a legii, a 

ce vreți dumneavoastră, nu a instituțiilor deja am depășit momentul în care 

nu mai respectăm instituțiile, foarte rar mai respectăm o lege, un text de 

lege, o normă de drept, o normă socială, orice fel, suntem din păcate în 

momentul acesta într-o degringoladă morală atât de accentuată încât 

sincer, mă tem foarte mult, foarte tare de viitorul nostru. Evident că e 

nevoie de acest lucru și dacă cele trei structuri care sunt aici au spus că e 

nevoie, apreciază că e nevoie de acest lucru, înseamnă că e nevoie de 

acest lucru pe deoparte, pe de altă parte nu cred că primarii de sector ca 
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să răspund unei discuții de mai devreme, nu cred că primarii de sector s-

ar opune, nu cred că ar avea motiv să facă acest lucru, faptul că Poliția 

Locală nu a participat la anumite întâlniri ale ATOP-ului în structura 

corectă și de putere ca să spun așa, nu înseamnă că nu își dorește și 

Poliția Locală o colaborare cu Poliția Capitalei sau cu Jandarmeria sau cu 

Poliția Locală a Municipiului București. Evident că suntem într-un oraș 

unde în momentul acesta așa cum am spus dar plecând de la faptul că 

reperele morale și reperele legale sunt din ce în ce mai mult ignorate, iar 

eu ăsta îl văd ca trend în continuare, trebuie să facem tot ceea ce putem 

noi în secunda aceasta, inclusiv o colaborare interinstituțională sau cu atât 

mai mult o colaborare interinstituțională să reglăm aceste aspecte. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc mult. Dacă sunt alte intervenții pe acest subiect?  

Domnul general de brigadă Ionel Stegăroiu 

Iertați-mă! Eu o să transmit scris dacă sunteți de acord să includeți 

și Jandarmeria în acest plan, o să trimit scris propunerile noastre de 

completare. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Sigur, nicio problemă! Oricum, pentru că nu este timp acum dar o să 

abordez pe fiecare dintre dumneavoastră în parte vizavi de acest plan și 

ce sugestii, modificări aveți astfel încât să ajungem la o formă cu care 

după aceea să putem merge mai departe către primării. Mulțumesc mult 

de tot pentru intervenții și explicații. Mulțumesc doamnei prefect pentru 

inițiativa de a îl invita pe domnul colonel, declar ședința închisă și vă 

mulțumesc încă o dată! 

Ședința s-a încheiat la ora 11:52. 


